

SPEAKERS' AND MODERATOR'S PROFILE*

发言人与主持人简历

(in alphabetical order)

GU Qingyang

Dr Gu Qingyang is currently Associate Professor of Lee Kuan Yew School of Public Policy, National University of Singapore. He is also a Senior Research Fellow of Asia Competitiveness Institute. Dr Gu received his Ph.D. in Economics from Nanyang Technological University of Singapore and Master degree from Peking University. Gu Qingyang's research interests lie in four broad areas: Chinese economy, Singapore economy, public policy and urban development. Dr Gu has taught a wide range of courses spanning across economics and public policy at four universities since 1982 including Nanyang Technological University and National University of Singapore. He also serves as Director of Chinese Executive Education and Deputy Director of Master in Public Administration and Management Programme. Dr Gu has conducted extensive training and consulting services for various government agencies and companies in China.

顾清扬

顾清扬博士，湖南师范大学学士、北京大学硕士、新加坡南洋理工大学经济学博士。现任新加坡国立大学李光耀公共政策学院副教授、亚洲竞争力研究院高级研究员、高级公共行政与管理硕士学位项目副主任、高级管理培训课程主任。顾清扬教授自 1982 年起先后在中国华中科技大学、新加坡南洋理工大学、新加坡国立大学从事全职教学和研究工作。他 1994 年移居新加坡，在新加坡南洋理工大学和新加坡国立大学连续工作了十九年。在加入新加坡国立大学李光耀公共政策学院之前，他在新加坡南洋理工大学经济系任教，曾担任公共管理硕士学位项目副主任，管理经济学硕士学位项目主任。顾清扬教授的主要研究领域包括：中国经济、经济计量模型、城市发展与城市政策、公共政策与战略、新加坡公共政策。顾清扬博士十多年来主持和参与了为中国政府官员提供的各种培训课程，并为新加坡和中国多个政府部门提供过咨询服务。他还经常接受新闻媒体的专访，包括新华社、新华社电视台、中国中央电视台、新加坡新传媒电视台、新加坡联合早报、人民日报、环球时报等。

Kishore MAHBUBANI

Kishore Mahbubani has had the good fortune of enjoying a career in government and, at the same time, in writing extensively on public issues. He was with the Singapore Foreign Service for 33 years (1971-2004) where he had postings in Cambodia (1973-74), Malaysia, Washington DC and New York, where he served two postings as Singapore's Ambassador to the UN and as President of the UN Security Council in January 2001 and May 2002. He was Permanent Secretary at the Foreign Ministry from 1993 to 1998. Currently, he is the Dean and Professor in the Practice of Public Policy at the Lee Kuan Yew School of Public Policy (LKYSPP) of the National University of Singapore. In the world of ideas he has spoken and published globally. His new book is *The Great Convergence: Asia, the West, and the logic of One World*.

马凯硕

马凯硕在其多年的政府工作生涯中多有建树，而同时也在公共事务方面著述颇丰。自 1971 年至 2004 年的三十三年间，他一直从事于新加坡的外交事务，曾被委派任职于柬埔寨（1973 年至 1974 年）、马来西亚、华盛顿及纽约。在纽约期间，他曾两度担当新加坡驻联合国大使，并于 2001 年 1 月和 2002 年 5 月就任联合国安全理事会主席。从 1993 年到 1998 年，他曾任新加坡外交部常任秘书。目前，他是新加坡国立大学李光耀公共政策学院的院长，且身兼教授之职，传授公共政策与实践性，与学生分享他多年来经验与思想的结晶。他是国际论坛发言席上的常客，也是世界级的思考者与著作家。他的近作有《大融合：东方、西方，与世界的逻辑》。

TAN Khee Giap

Associate Professor Tan Khee Giap is presently Co-Director of the Asia Competitiveness Institute and Chair of the Singapore National Committee for Pacific Economic Cooperation (SINCPEC). Upon graduating with a PhD from University of East Anglia, England, UK in 1987, he joined the banking sector as a treasury manager and served as secretary to the Assets and Liabilities Committee for three years. Thereafter, he taught at the Department of Economics and Statistics, National University of Singapore, 1990-1993. Dr Tan joined Nanyang Technological University in 1993 and was Associate Dean, Graduate Studies Office, 2007-2009. He then joined Lee Kuan Yew School of Public Policy, National University of Singapore to set up the inaugural Master in Public Policy and Management Program tailor-made for senior government officials from China. Dr Tan has been providing extensive consulting services to the various government ministries, statutory boards and government linked companies of Singapore government including Ministry of Finance, Ministry of Trade & Industry, Ministry of Manpower, Housing & Development Board, Civil Aviation Authority of Singapore, Singapore Tourism Board, Trade Development Board, Economic Development Board, Maritime Port Authority, Ministry of Information, Culture & Arts, Media Development Authority, Ministry of Environment and Water Resources, Singapore Design Council, Ministry of Community Development, Youth & Sports, Singapore Press Holdings, Mendaki, StarHub, Capital Land and Great Eastern Life on policies concerning financial, fiscal, trade, tourism, industrial clusters, public housing, labor, telecommunication, tourism, liveable cities, creative industry, media, community development, insurance, airport and seaport activities. He has also served as a consultant to international agencies such as the Asian Development Bank, Asian Development Bank Institute, United Nations Industrial Development Group, World Gold Council, ASEAN Secretariat, Central Policy Unit of Hong Kong, Kerzner International, Las Vegas Sands. Dr Tan has published in internationally refereed journals including Applied Economics, Asian Economic Papers, Review of Pacific Basin Financial Markets and Policies, Competitiveness Review in the area of capital flows, economic forecasting, financial sector liberalization and macroeconomic competitiveness. His current research interests include econometric forecasting, financial reforms and liberalization of ASEAN 10 + 5 Economies, Global Liveable Cities Index and competitiveness analysis on 34 Greater China economies, 35 states of India, 33 Indonesian provinces and Asean-10 economies. Dr Tan was Deputy President of the Singapore Economic Society, 2004. He served in the 2002 Economic Review Committee (ERC), served as Chairman of the Task Force on Portable Medical Benefits (PMB), served as the Deputy Chairman of the IPS Forum for Economic Restructuring (IFER) in 2003 and served as a member of the Resource Panel of the Government Parliamentary Committee for Transport and Government Parliamentary Committee for Finance and Trade since 2007. Dr Tan has extensively advised and guided multi-national corporations leading to public listings especially those companies from Mainland China and Taiwan. He is also currently an Independent Director of the publicly listed Forterra, Artivision, Breadtalk Group Limited and TEE Land. He is also a Board Member of Human Capital Singapore.

陈企业

新加坡国立大学亚洲竞争力研究所所长

新加坡国立大学李光耀公共政策学院副教授

新加坡太平洋经济合作理事会主席

陈企业博士曾任新加坡南洋理工大学研究生院副院长(1993 - 2009)。陈博士于 1987 年毕业于英国东英格兰大学, 获得博士学位。毕业后他曾在银行业担任融资经理, 并任职资产与负债委员会的秘书长长达三年 (1987 - 1990), 之后他曾任教于新加坡国立大学经济学系 (1990- 1993)。陈博士广泛地与各政府部门、法定机构及政府关联企业咨询研讨关于金融、财政、贸易、旅游业、工业群聚团、公共住屋、公共交通、人力资源、电信、创意产业、媒体、宜居城市、社区发展、机场及海港的运作等的相关政策及措施。这些部门、机构和企业包括财政部, 贸工部, 人力部, 建屋发展局, 新加坡民航局, 新加坡旅游局, 贸易发展局, 新加坡经济发展局, 海事港务局, 新闻、通讯及艺术部, 媒体发展局, 社会发展、青年及体育部, 新加坡报业控股, 新加坡捷运, 马来人自助社会理事局, 星和电信, 嘉德置地等。他还曾担任多家国际机构的顾问, 如亚洲开发银行, 亚洲开发银行研究所, 联合国工业发展小组, 世界黄金理事会, 东盟秘书处, 香港中央政策组, 科士纳国际, 拉斯维加斯金沙集团和其他国际金融机构与跨国公司。陈博士在多家国际学术期刊如 Applied Economics (应用经济学), Asian Economic Papers (亚洲经济文献), Review of Pacific Basin Financial Markets and Policies (太平洋区域金融市场和政策研究), Competitiveness Review (竞争力研究期刊) 等

发表了在资本流动, 经济预测, 金融领域自由化和宏观经济的竞争力等领域的学术文章。他目前的学术研究领域包括:经济计量预测、环球宜居城市排名分析、东盟 10+5 经济体的金融改革和自由化, 大中华经济圈 34 经济体、印度 35 个邦、印尼 33 个省份和东盟 10 国经济体竞争力分析。陈博士也是新加坡经济学会的前任副主席。他在 2002 年的经济检讨委员会 (ERC) 担任简易医疗福利小组的主席, 也曾在 2003 年担任政策研究院经济重组论坛 (IFER) 的副主席, 自 2007 年起任国会运输委员和国会财政与贸易委员会的顾问小组成员。他目前也是上市公司面包物语 (Breadtalk Group Limited), 慧眼科技 (Artivision Limited), 富达来 (Forterra) 和腾地有限公司 (TEE Land Limited) 的独立董事。他同时也是新加坡人力资本(Human Capital Singapore) 的董事会成员。

Tang Min

Mr Tang Min graduated from Wuhan University in 1982, and went to study in the Department of Economics, University of Illinois at Urban Champaign, USA in 1984. After being awarded Ph.D. degree in economics in 1989, he joined the Development Research Center, Asian Development Bank, in charge of East Asian Economic Affairs, Regional Economic Cooperation, Asian Debts and Asian Financial Market, etc. In 2000, he was appointed as the Chief Economist in Resident Mission of Asian Development Bank in China. He was appointed as Deputy Secretary General of China Development Research Foundation of the Development Research Center of the State Council in 2007. Also he is a Vice Chairman of Graduate School of the People's Bank of China. Since December of 2010, he became the Executive Vice Chairperson of China Social Entrepreneur Foundation. In 2011, he became a Counselor of the State Council of Chinese Government. He is adjunct Professor at Peking University, Wuhan University and Jinan University; Member of Chinese Economists 50; Director of Chamber of Commerce of Western Returned Scholars Association of China. He attended China's Leaders in Development Program in Harvard University in 2009 and China Executive Learning Program in Cambridge University in 2010. Mr Tang's researches focus on macroeconomic analysis, regional economic cooperation, economic development strategies, and international finance, etc. Some of his books: Asian Growth Delta: a New Approach of Regional Economic Cooperation (Oxford University Press, 1994), The Growth Delta of Indonesia, Malaysia, and Thailand: Theories and Practices (Asian Development Bank Press, 1996), Special Topics of Frontier of Modern Economics: Book I, II, III (China Commerce and Trade Press, 1989, 1992, 1996). Mr Tang also published more than 100 article and academic papers on Asian economies, China's macroeconomic sectors, sector economics, environment protection, financial reforms, and educational reforms in China, etc.

汤敏

1982 年毕业于武汉大学数学系, 留校后在武汉大学经济管理系任教; 1984 年赴美国伊利诺伊大学 (University of Illinois at Urban Champaign) 经济系学习; 1989 年获博士学位后被亚洲开发银行经济发展研究中心聘为经济学家, 负责东亚经济、区域间经济合作、亚洲债务、亚洲金融市场方面的研究; 2000 年调到亚洲开发银行驻中国代表处任首席经济学家; 2007 年任国务院发展研究中心中国发展研究基金会副秘书长。中国人民银行研究生部部务委员会副主席。2010 年 12 月任友成企业家扶贫基金会常务副理事长。2011 年为国务院参事。中央党校、北京大学、武汉大学、暨南大学兼职教授, 兼职教授、中国经济 50 人论坛成员, 欧美同学会商会理事等。2009 年参加哈佛大学肯尼迪学院中国公共管理高级研修班。2010 年参加剑桥大学中国企业管理高级研修班。主要研究领域和著作: 宏观经济分析, 区域间经济合作、经济发展战略和国际金融业务, 著有《亚洲成长三角区——区域间经济合作的一种新形式》(1994 年牛津出版社出版)、《印度尼西亚—马来西亚—泰国成长三角区——理论与实践》(1996 年亚洲开发银行出版社出版)、《现代经济学前沿专题》一、二、三集 (1989 年, 1992 年, 1996 年商务出版社出版), 以及亚洲、中国宏观经济、部门经济、环境保护、金融改革及教育改革等方面的文章与论文百余篇。

WEI Houkai

Dr WEI Houkai is Professor and Deputy Director General of Institute for Urban and Environmental Studies (IUE), the Chinese Academy of Social Sciences (CASS); Director of Center for Development of Western China, CASS; Director of Department of Urban and Environmental Studies, Gradual School at the CASS; and enjoy special government allowance issued by the State Council. He is also Deputy Director General of Chinese Association of Regional Sciences and Chinese Society of Regional Economics, Deputy Director

*Prepared for Asia Competitiveness Institute (ACI) Review Seminar on Competitiveness Ranking, Simulation Analysis and Development Strategies for 34 Greater China Economies, 10 June 2013
为 2013 年 6 月 10 日举办的亚洲竞争力研究所 (ACI) 大中华经济圈 34 个经济体竞争力排名, 模拟分析和发展战略研讨会准备



of Academic Committee of Urban Economics and Regional Planning at the Urban Planning Society of China, and guest professor of more than ten universities in China. His main research interests are urban and regional development, urbanization, regional policy, FDI location, firm relocation, economic growth and regional disparities, industrial organization, industrial cluster, industrial location, and regional planning in China. He took charge of more than 60 research project, and published 11 academic books and more than 300 academic theses in Chinese and English.

魏后凯

魏后凯，经济学博士，现任中国社会科学院城市发展与环境研究所副所长、研究员、博士生导师，研究生院城市发展与环境研究系主任、教授、博士生导师，享受国务院颁布的政府特殊津贴。兼任中国社会科学院西部发展研究中心主任，中国区域科学协会、中国区域经济学会副理事长，中国城市规划学会区域规划与城市经济学术委员会、中国地质矿产经济学会资源经济与规划专业委员会副主任，10多所大学兼职教授。主要从事城市与区域经济学、产业经济学研究。公开出版独著、合著学术专著12部，主编学术专著10余部，发表中英文学术论文300多篇，主持或参与完成的科研成果获20多项国家和省部级以上奖项。

YANG Mu

Dr Yang Mu is a Senior Research Fellow in the Asia Competitiveness Institute, Lee Kuan Yew School of Public Policy, the National University of Singapore since May 2013 and a Senior Research Scholar in the East Asia Institute of NUS from 2006 to 2013. His current research works focus on the Integration of East Asia Economy, the World Financial Crisis, China's Economy, China's Industrial Competitiveness, and M&A of China's enterprises in abroad. He published a number of books in English or Chinese and many articles in journals and News Papers. He is also a co-editor (with Fan Gang) of the Book Series on China's Economics Research published by World Scientific Publishing. He is Chairman of L& G Society in Singapore. In the 1980s, he was Deputy Director of the Institute of Industrial Economics of the China's Academy of Social Sciences and participated in China's central government policy formulation in industrial development, the reform of SOEs and others. He is the author of China's first academic book on Industrial Policy Research. In 1988, he was awarded Sun Ye Fang's Economic Prize for his article on the People's Daily (人民日报). From 1992 to 1994 he was Research Fellow in the Institute of East Asian Political Economy (IEAPE), Singapore. From 1994 to 2006 he worked in a number of companies including the Eurofo Group in Shanghai, the Yuxing Group in Hong Kong, the Shen Sing International in Singapore, and the UBS Singapore. Dr Yang Mu also worked as an officer in the local government for 5 years and as an Engineer in a SOE for 3 years in Anhui province in the 1970s. Dr Yang Mu received his Ph. D of Economics in CASS in Beijing, M. Phil in Oxford Univ. in UK, MBA in Catholic Univ. of Leuven, Belgium and a Bachelor degree of Engineering from Jiao Tong Univ. in Shanghai.

杨沐

杨沐博士，1946年生于江苏，1995年起为新加坡公民。2013年5月起，任新加坡国立大学李光耀学院亚洲竞争力研究所资深研究员。在2006年到2013年间任新加坡国立大学东亚研究所资深研究员。主要研究东亚经济整合，国际金融危机，中国经济、中国产业竞争力、中国企业海外购并，等。杨沐经常在中英文媒体上发表文章，出版过多本中英文专著。在北京的燕山大讲堂，南京的中外名家系列讲座，和国内外知名大学，做中文或英文讲座。杨沐和樊纲主编的英文中国经济研究系列丛书，正在新加坡世界科学出版社陆续出版。兼任新加坡关爱会会长，等。1970年毕业于上海交通大学，曾任工厂技术员，安徽滁州地委工业书记秘书。1978年考上中国社科院工业经济研究所研究生，1981年在比利时鲁汶大学获MBA学位。1982-1988年历任中国社会科学院工业经济研究所研究室副主任，主任，副所长，研究员等职，1988年在中国社会科学院获经济学博士学位。发表在人民日报的整版文章《全面正确地执行外向发展战略》1988年获孙冶方经济学奖。1988年由三联书店出版专著《产业政策研究》。1988-1992年在英国牛津大学进修。1992年到新加坡，在新加坡前常务副总理吴庆瑞博士领导下任东亚政治经济研究所研究员。1994到2006年期间，先后任职于瑞士联合银行新加坡分行、新加坡申新国际有限公司总经理、中国民办硅湖大学执行校长、香港上市公司裕兴电脑副总裁和裕兴科技CEO、上海法国欧罗福集团常务副总裁等职。

Sangiita YOONG Wei Cher

Sangiita Yoong graduated with a second upper joint degree from National University of Singapore (NUS) and Australian National University (ANU) in economics and actuarial studies in 2012. Since graduation, she has joined the Asia Competitiveness Institute (ACI) of Lee Kuan Yew School of Public Policy in NUS as a research assistant. During this one year period in ACI, she has contributed to the competitiveness studies on China and India. She also co-authored a review article with Prof Tan Khee Giap, the co-director of ACI, on the Singapore based newspaper Lianhe Zaobao.

熊蔚慈

熊蔚慈于 2012 年毕业于新加坡国立大学与澳洲国立大学，获经济与精算联合二等荣誉学士学位。自毕业至今，为新加坡国立大学李光耀公共政策学院亚洲竞争力研究所研究助理。在加入亚洲竞争力研究所的一年时间里，参与了关于中国与印度的竞争力分析与研究，并在新加坡联合早报与亚洲竞争力研究所所长陈企业教授联名发表过评论性文章。

YUAN Randong

Yuan Randong obtained a joint degree from National University of Singapore (NUS) and Australian National University (ANU) in economics and actuarial studies with first class honours in 2012. Since graduation from that programme, he has joined the Asia Competitiveness Institute (ACI) of Lee Kuan Yew School of Public Policy in NUS as a research assistant. Yuan Randong's research interests include financial economics, econometric modeling, public policy of Singapore, demographics and social security systems. In the one year period during which he has been associated with ACI, Yuan Randong has contributed to the competitiveness studies on China and India. He also co-authored a review article with Prof Tan Khee Giap, the co-director of ACI, on the Singapore based newspaper Lianhe Zaobao.

袁冉东

袁冉东于 2012 年毕业于新加坡国立大学与澳洲国立大学，获经济与精算联合一等荣誉学士学位。自毕业至今，为新加坡国立大学李光耀公共政策学院亚洲竞争力研究所研究助理。袁冉东的研究兴趣包括：金融经济、经济计量模型、新加坡公共政策、人口经济学与社会保障制度。袁冉东在加入亚洲竞争力研究所的近一年时间里，参与了关于中国与印度的竞争力分析与研究，并在新加坡联合早报与亚洲竞争力研究所所长陈企业教授联名发表过评论性文章。

ZHANG Jun

A Chang-Jiang Professor of Economics at Fudan University, and Director of the China Center for Economic Studies, as well as Deputy Dean of Fudan Development Institute. Professor Zhang received his BSc(1985), M.A (1988), and Ph.D (1992) in Economics from Fudan University, and was also educated at the London School of Economics and at the University of Sussex as postdoctoral research student in the UK during 1992-1994. The areas of his teaching and research have been on China's economic transformation and development, with special references to the evolution of growth mechanisms, capital accumulation, productivity, trade, structural change, and intergovernmental fiscal relations in China. He has been on the editorial board of international journals such as Economic Systems, Journal of the Asia Pacific Economy, East Asia Policy, Journal of Pro-Poor Economics, China Social Sciences Review, China Economic Quarterly, China Economic Journal, China: An International Journal, and editor-in-chief of World Economic Papers. He serves as external examiner for many universities including the Chinese University of Hong Kong, Peking University, and Tsinghua University, and frequently offers refereeing service for various journals and for book manuscripts on behalf of various publishers. He holds Adjunct Professorships for over 20 Chinese universities, including East China University of Sciences and Technology, and teaches for EMBA programs at China Europe International Business School (CEIBS), and School of Management and Economics at Shanghai Jiaotong University. Since 1997 he has also held visiting professorships in Washington State University, London School of Economics, SOAS, University of London, University of Aarhus, Tokyo Metropolitan University, Harvard University, Yale University, Kyungpook National University in Korea, The Queens' University, and the World Institute for Development Economics Research of the United Nations University (UNU-WIDER). Professor Zhang is one of the leading economists in China with

*Prepared for Asia Competitiveness Institute (ACI) Review Seminar on Competitiveness Ranking, Simulation Analysis and Development Strategies for 34 Greater China Economies, 10 June 2013
为 2013 年 6 月 10 日举办的亚洲竞争力研究所 (ACI) 大中华经济圈 34 个经济体竞争力排名，模拟分析和发展战略研讨会准备



many publications both in Chinese and English. Recent academic contributions have been to *The World Economy*, *China Economic Review*, *Economic Systems*, the *Journal of Asian Economics*, the *Journal of the Asia Pacific Economy*, the *Journal of Chinese Economic and Business Studies*, and the *East Asian Review*. He authored or edited many books including *Economic Transition with Chinese Characteristics: Thirty Years of Reform and Opening Up* (McGill-Queen University Press, 2008), *Transformation of the Chinese Enterprises* (Cengage Learning, 2009), and *Unfinished Reforms of the Chinese Economy* (World Scientific Publishing Ltd., 2013). Professor Zhang is a respected commentator on Chinese economy who speaks regularly on Chinese TV stations, and BBC, CNN, PBS, KBS, and so on. His views on Chinese economy have been widely cited by domestic and international print media, including *Wall Street Journal*, *Financial Times*, *New York Times*, *South China Morning Post*, etc. Professor Zhang is also a seasoned speaker who shares with his audience in-depth analysis on Chinese economy. He speaks fluent English and has addressed to many organizations, from multinational companies to foreign trade delegations, on topics related to Chinese economy. Professor Zhang has been invited to speak at many high profile events including Wilton Park Conference, St. Gallen Symposium, Mizuhu Forum, Asia Casa, Forbes Forum, Global Financial Forum, J-China Forum, Shanghai Forum, The Economist Conference Shanghai Roundtable, Annual meeting of IBM regional leaders, International Financial Services Shanghai Forum, etc.

References:

<http://www.chinabizspeakers.com/en/speakers/zhangjun/index.asp>

<http://www.project-syndicate.org/contributor/jun-zhang>

张军

张军教授是著名的经济学家。现任复旦大学“当代中国经济”长江学者特聘教授、中国经济研究中心主任、复旦发展研究院副院长。他享受国务院颁发的特殊津贴，并入选新世纪国家百千万人才工程国家级人才。他是多个国际期刊和 30 种中文期刊的编委或学术委员。他 1992 年在复旦大学获得经济学博士学位。1992-1995 年间分别获得“英国文化委员会”(British Council) 和“美中学术交流委员会”(US Committee on Scholarly Communication with China)提供的奖学金在英国萨塞克斯大学(University of Sussex) 和华盛顿州立大学(Washington State University) 从事博士后研究工作。1997 年以来，曾在伦敦经济学院、伦敦大学亚非学院(SOAS)、剑桥大学、牛津大学、哈佛大学、东京都立大学、韩国庆北国立大学、联合国大学经济发展研究院(UNU-WIDER)、加拿大皇后大学和耶鲁大学等从事研究工作。主要从事中国经济改革、转型、政府治理与经济增长的理论和经验研究。在论证价格双轨制和国企民营化的机制、解释国有部门的亏损和利润率的持续下降、探讨经济增长模式转换的决定因素、中国省际物质资本存量的估算、中国为何拥有良好的基础的新政治经济学解释、新税收集权假说的提出和融工业结构改革、结构红利、全要素生产率 and 工业增长为一体的经验分析框架的构建等方面获重要成果。荣获教育部高等学校人文社会科学优秀成果奖和上海哲学社会科学优秀成果一等奖多次。是第二届蒋学模经济学奖(2002)和第三届张培刚发展经济学优秀成果奖(2010)的获得者。入选《影响新中国 60 年经济建设的 100 位经济学家》。

ZUO Xiaolei

Dr Zuo Xiaolei graduated from Wuhan University in 1982 and from University of Illinois at Urbana-Champaign, PhD in International Finance and Econometrics in 1992. She studied in the School of Statistics and Economics, Paris, France in 1984. She was a Lecture of the National University of Singapore from 1992-1997 and an associate professor in the Asian Institute of Management, Manila, Philippines from 1997-2000. She works in the China Galaxy Securities Company Ltd., the largest investment bank in China as Chief Economist from 2001—2010, as Chief Advisor to the President since 2011. She has extensive publications in the academic study and policy analysis areas.

左小蕾

左小蕾博士 1982 年毕业于武汉大学。1984 年她就读于法国统计高等学院。1992 年获美国 University of Illinois at Urbana-Champaign 的经济学博士学位。她于 1992 年 - 1997 年为新加坡国立大学经济与统计系讲师，1997-2000 为菲律宾亚洲管理学院副教授，2000-2010 年为中国银河证券股份有限公司首席经济学家，2010 年至今中国银河证券股份有限公司总裁首席顾问。她在世界经济，中国宏观经济，金融等领域发表数百篇文章及论文。